
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2017

z obrad sesji
Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu  29 września 2017r
(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)
Początek obrad – godz. 9.00  

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołegiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Fiedoruk Halina  radna
8) Galicki Mirosław  radny
9) Lulewicz Cezary  radny
10) Regucki Adam  radny
11) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
12) Rusiłowicz Krzysztof  radny
13) Turczewski Mariusz

14) Teofilewicz Teresa 

15) Mikołaj Kuna

 II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
Radna,

radny

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

 Burmistrz – Adam Tomanek,

 Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

 Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

 Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk.

Zaproszeni goście:

 Radna Rady Powiatu Białostockiego – Danuta Bagińska

 Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Ewa Kołosowska,
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 Wicedyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Agnieszka Ledzińska

Sołtysi z 33 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący Rady dokonał otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XXVIII

sesję Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłych na posiedzenie gości,

a także burmistrza, skarbnika gminy oraz sołtysów. 

Prowadzący  obrady,  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych

radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania

prawomocnych uchwał. 

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
Wnioski w sprawie zmian w proponowanym porządku obrad zgłaszali kolejno:

1) Burmistrz złożył wniosek o przesunięcie punktów:

 Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku;

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów;
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy

Zabłudów;
 Podjecie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,

odraczania  spłaty  i  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających
charakter cywilnoprawny;

 Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego za

udział  w  działaniach  ratowniczych  lub  szkoleniach  pożarniczych  członków
ochotniczej straży pożarnej działających na terenie Gminy Zabłudów,

w  miejsce po punkcie 5.
Wniosek został przez Radę przyjęty jednogłośnie.

2) Przewodnicząca  Komisji  Gospodarczej  –  radna  Teresa  Teofilewicz   wniosła  o
rozszerzenie  porządku  obrad  o  punkt  pod  nazwą  „  Rozpatrzenie  wniosków  z
posiedzenia  Komisji  Gospodarczej”.  Radna  zaproponowała  umieszczenie  tego
punktu tuz przed Interpelacjami i zapytaniami radnych.

Wniosek przyjęto w wyniku głosowania 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.

3) Radny Paweł Dobiecki wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkt pn. „Podjęcie
uchwały  w  sprawie  odwołania  przewodniczącego  Rady  i  powołania  nowego
przewodniczącego  rady”.  Wnioskodawca  w  uzasadnieniu  wniosku  stwierdził,  że
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przewodniczący  prowadząc  obrady  XXVIII  sesji  popełnił  błąd  podczas
przeprowadzania  głosowania  wniosków  złożonych  przez  radnych  w  punkcie
dotyczącym  zmian  w  budżecie.  Radny  wyraził  przekonanie,  iż  wniosek  radnego
Cezarego Lulewicza był wnioskiem formalnym i z tego powodu  nie powinien był
być głosowany przed  złożonym przez niego wnioskiem merytorycznym.  Przyjęcie
wniosku radnego Cezarego Lulewicza zablokowało możliwość dalszego zgłaszania
wniosków.  Radny  Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  iż  przyjęcie  wniosków,
które chciał przedstawić mogłoby wpłynąć na wyższe niż 5% wykonanie budżetu za
I półrocze 2017r.

Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  radnego  Pawła  Dobieckiego   z  prośbą  o
przedłożenie  wniosku  o  odwołanie  go  z  funkcji   podpisanego  przez  co  najmniej  4
radnych. Po uzyskaniu od wnioskodawcy odpowiedzi, że takiego wniosku  nie posiada,
przewodniczący  oznajmił,  że  w  związku  brakiem  odpowiednio  sformalizowanego
dokumentu (zgodnego z art. 19 ust 4 Ustawy o samorządzie gminnym) wniosek radnego
Pawła Dobieckiego nie może być przedmiotem obrad.

4) Radny  Paweł  Dobiecki  wniósł  o  zmianę  kolejności  punktów  porządku  obrad
polegającą na umieszczeniu punktów:

 interpelacje i zapytania radnych;
 wolne wnioski,

po sprawozdaniu burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Radny  oznajmił,  iż  w  pierwszej  części  sesji  uczestniczy  zdecydowanie  więcej
sołtysów, którzy mogliby skierować zapytania do burmistrza.

Wniosek został  przez  Rade  odrzucony w wyniku głosowania:  1  głos  „za”,  6  głosów
„przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących”.

Porządek  obrad  z  uwzględnieniem  powyższych  wniosków  został  przez  Radę
przyjęty w głosowaniu 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw” i przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Przyjęcie protokołów  z poprzedniej sesji;
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym, 
5. Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w okresie  międzysesyjnym a zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady; 

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku;

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów;
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  Gminy

Zabłudów;
9. Podjecie  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,

odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny;
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10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział
w  działaniach  ratowniczych  lub  szkoleniach  pożarniczych  członków  ochotniczej
straży pożarnej działających na terenie Gminy Zabłudów;

11. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Rewitalizacji dla Gminy Zabłudów;

12.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa
drogowego;

13.  Rozpatrzenie wniosków ponownie złożonych do funduszu sołeckiego;

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków
komunikacyjnych na terenie gminy Zabłudów;

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których
właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Zabłudów  udostępnionych  dla
operatorów i przewoźników oraz zasad i warunków korzystania z tych obiektów;

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych;

17.  Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia inkasentów i wynagrodzenia za
inkaso podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości;

18. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności
za  pobyt  w ośrodkach wsparcia  i  mieszkaniach  chronionych mieszkańców Gminy
Zabłudów;

19.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;

20.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;

21. Rozpatrzenie wniosków z posiedzenia Komisji Gospodarczej

22. Interpelacje i zapytania radnych;
23. Wolne wnioski;
24. Zamknięcie obrad.

Przed przystąpieniem do realizacji  porządku obrad,  przewodniczący Rady  udzielił
głosu  radnej  Rady  Powiatu  Białostockiego  –  pani  Danucie  Bagińskiej,  która
podziękowała  burmistrzowi  oraz  radnym  zaangażowanym  we  wsparcie  inwestycji
polegającej na przebudowie drogi powiatowej Protasy Rafałówka. Radna z przykrością
poinformowała,   że  droga  ta  jednak  nie  zyskała  uznania  wśród  większości  radnych
powiatowych i została zdjęta z wykazu inwestycji, pomimo faktu, iż dokumentacja  była
już  przygotowywana  od  dłuższego  czasu   z  zamiarem   zgłoszenia  tej  inwestycji  do
odpowiedniego  programu  w  celu  uzyskania  dofinansowania.  Starosta  złożył  jednak
wniosek  o  dofinansowanie  drogi  Protasy  –  Rafałówka  ponieważ  ma  ona  największe
szanse uzyskania maksymalnej liczby punktów.
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Sołtys  wsi  Żuki  nadmienił,  iż  droga  Stanisławowo – Wojszki  jest  także  w bardzo
złym  stanie,  przez  co  zostały  zawieszone  kursy  autobusów.  Stwierdził,  że  nikt  nie
zabiega w Powiecie o naprawę tej drogi.

Ad 3 
Rada przyjęła protokoły:

 z XXVI sesji w wyniku głosowania 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”,
 z XXVII sesji w wyniku głosowania 14 głosów „za”.

Ad 4 
Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie z działań podejmowanych 

w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
wymienił uchwały na niej podjęte. Nadmienił,  że podjęte uchwały zostały przekazane
do organów nadzoru. 

W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania  i  Finansów.  Pan  Maciej  Rogucki  odbywał  spotkania  z  mieszkańcami  w
biurze Rady Miejskiej. 

Ad 5. Burmistrz swoje wystąpienie rozpoczął od wymienienia zarządzeń podjętych 
w okresie międzysesyjnym. 

W omawianym okresie prowadzono roboty budowlane w piwnicach zespołu Szkolno
– Przedszkolnego. Z uwagi na niesprzyjające warunki atmosferyczne wydłużono termin
oddania robót.
Ponadto w okresie międzysesyjnym przeprowadzone zostały następujące postępowania
przetargowe:

1) Podpisano  umowę  z  wykonawca  zadania  polegającego  na  sporządzeniu
dokumentacji  projektowej   budowy  łącznika  ulic:  Św  Rocha  i  Surażskiej  w
Zabłudowie;

2) W pierwszym przetargu na uzbrojenie terenów inwestycyjnych w Zabłudowie nie
wyłoniono wykonawcy z powodu braku ofert. Ogłoszono kolejny przetarg;

3) W  drugim  przetargu  na  organizacje  przewozów  pasażerskich  wyłoniono
wykonawcę – firmę PKS NOVA z Białegostoku..

4) Na  zaprojektowanie  i  przebudowę  ul.  Manteuffla  w  Zabłudowie  przetarg  był
ogłaszany dwukrotnie.   W pierwszym przetargu  nie  wpłynęła  żadna  oferta.  W
drugim wpłynęła  jedna,  której  wartość  przewyższała  środki  zarezerwowane  w
budżecie  na  ten  cel.  Ponadto   struktura  kosztów była  nie  do  zaakceptowania,
ponieważ  oferent zaproponował  koszt dokumentacji w wysokości 221000 zł, a
koszt  wykonania nawierzchni w wysokości 102000 zł.  Akceptacja  powyższych
warunków oznaczałaby niegospodarne  wydatkowanie środków budżetowych;

5) Ogłoszono  także  przetarg  na  przebudowę  ul.  Demblińskiej  w  Zabłudowie,  do
którego  wpłynęła  jedna  oferta  znacząco  przekraczająca  budżet  ustalony  przez
Radę na to zadanie;
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6) W  kolejnym  przetargu  przedmiotem  zamówienia  było  wykonanie  robót
instalacyjnych  w  ul.  Demblińskiej  w  Zabłudowie.  Oferta,  która  wpłynęła  w
postępowaniu  także  przekraczała  szacunkowa  wartość  zadania  określona  w
budżecie gminy na 2017 rok;

7) Prowadzone jest postępowanie mające na celu wyłonienie wykonawcy dostawy i
uruchomienia agregatów prądotwórczych. Do przetargu wpłynęły dwie oferty; 

8) Podpisano  umowę  z  wykonawca  zadania  pn.  „Uzbrojenie  terenów
inwestycyjnych”.  Zgodnie  z  umowa  roboty  mają  być  zakończone  do  końca
września 2018 roku.

9) W  drodze  zamówienia  z  wolnej  ręki  podpisano  umowę  na  sporządzenie
dokumentacji projektowej na drogę Zabłudów – Kudrycze.

Ponadto burmistrz poinformował o:

 uczestnictwie  w  posiedzeniu  Rady  Powiatu  Białostockiego.  Burmistrz  w

nawiązaniu do wypowiedzi Pani Danuty Bagińskiej przybliżył szczegóły podjętych
przez  powiat  decyzji  w  kwestii  możliwości  przebudowy  drogi  Protasy  –
Rafałówka, 

 złożeniu wniosku o dofinansowanie rozbudowy przedszkola,

 zawieszonych  połączeniach  komunikacyjnych   na  linii  Zabłudów  –  Kaniuki  i

Zabłudów  –  Rzepiki.  Burmistrz  poinformował,  że  w  świetle  obowiązujących
przepisów  gmina  nie  może  dofinansować  transportu  sięgającego  poza  granice
powiatu  –  trasa  Stanisławowo  -  Wojszki.  Organizatorem  tego  transportu  jest
Województwo podlaskie. W sprawie możliwości organizacji na nowo komunikacji
autobusowej  na  trasie  do  Wojszek  burmistrz  wspólnie  z  wójtem  Juchnowca
Kościelnego odbył spotkanie z marszałkiem województwa podlaskiego.

Radny Mirosław Galicki zwrócił się z pytaniem o termin ogłoszenia przetargu na
przebudowę dróg w m. Kuriany. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  przetarg  na  przebudowe  drogi  w  Kurianach
realizowany w ramach projektów ZIT BOF będzie możliwy do ogłoszenia w końcu
2017r  lub  na  początku  2018r.  Harmonogram  robót  przewiduje  dwuletni  okres
wykonania tej inwestycji, która będzie prowadzona etapowo.

Sprawozdanie  z  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  Zabłudów  za  I  półrocze
2017r przedstawiła skarbnik Gminy.

W dyskusji głos zabrał radny Paweł Dobiecki, który stwierdził , że 5% wykonania
budżetu to bardzo niski odsetek. Radny wymienił inwestycje, które w jego przekonaniu
zostały przez burmistrza zaprzepaszczone, a wydane środki zmarnowane:

1. Dokumentacja  na  przebudowę  drogi  w  miejscowości  Kuriany  realizowana  w
ramach projektu ZIT BOF,

2. Budowa przedłużenia ul. Surażskiej,
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3. Przebudowa ul. Demblińskiej,

4. Dokumentacja na drogę Kamionka – Protasy 

5. Dokumentacja na wodociąg Zabłudów – Kowalowce,

6. Dokumentacja na odwodnienie drogi Kamionka – Płoskie

7. Rozbudowa budynku przedszkola w Zabłudowie

8. Modernizacja stacji wodociągowej

9. Modernizacja oczyszczalni ścieków w Zabłudowie,

10. Dokumentacja na przebudowę drogi Folwarki Małe – Żednia,

11. Budowa oświetlenia na odcinku Łubniki – Protasy,

12. Budowa oświetlenia przy przystankach we wsiach Kuriany i Protasy,

13. Budowa oświetlenia na ul. Surażskiej w Zabłudowie,

Radny  stwierdził,  że  na  skutek  zaniechań  w/w  zadania  nie  zostaną  zrealizowane,  a
zaplanowane  w  budżecie  środki  w  wysokości  2  mln.  zł  na  ich  realizację  zostaną
przesunięte  do wolnych środków. Gmina straciła także możliwość pozyskania środków
unijnych na niektóre z zadań.

Skarbik gminy stwierdziła, że radny szkaluje burmistrza mówiąc, że  burmistrz
utracił jakiekolwiek dotacje. Dodała, że wszystko, co radny powiedział jest nieprawdą.
Wyjaśniła,  iż  zadania  w  ramach  ZIT  BOF  będą  realizowane  w  przyszłym  roku.
Sporządzone  dokumentacje  na  budowę  wodociągu  i  modernizację  oczyszczalni
pozwoliły na złożenie wniosku o dofinansowanie tych zadań. Skarbnik zwróciła uwagę,
na fakt, że to Rada ostatecznie zatwierdza inwestycje do realizacji. Nadmieniła, iż praca
burmistrza w 2017roku przyniesie owoce  w kolejnych kilku latach.
Pani  Jolanta  Iwaniuk poinformowała,  że  w minionych latach  pomimo bardzo  małego
wykonania  budżetu  za  I  półrocze,  budżet  za  cały  rok,  w  zakresie  wydatków
majątkowych był realizowany w bardzo wysokim stopniu.
Wykonanie wydatków majątkowych za I półrocze  na przestrzeni kilku lat przedstawiało
się następująco:
- rok 2011 – 14%
- rok 2012 – 1,92%
- rok 2013 – 0,31%
- rok 2014 – 15%
- rok 2015 – 24,28%
- rok 2016 – 1,10%
- rok 2017 – 4,88%.

Burmistrz wyjaśnił,  że w sprawie dokumentacji  na przebudowę drogi  Folwarki
Małe   -  Żednia  odbyło  się  spotkanie  z  Nadleśnictwem,  które  przekazało  instrukcję
sporządzenia  wniosku  o  dofinansowanie.  Jeżeli  gmina  chce  realizować  to  zadanie
wspólnie  z  Nadleśnictwem,  to  dokumentacja  także  powinna  być  przygotowana
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wspólnie.  Ponadto  na  niektóre  z  zadań  gmina  planowała  pozyskać  dofinansowanie  
(ul. Demblińska), co niestety się nie udao. Burmistrz przyznał, że niepokoi się faktem
szybkiego  wzrostu  kosztów  realizacji  inwestycji.  Przypomniał,  że  pomysłodawcami
wielu zadań w budżecie są także radni.

Radny Paweł Dobiecki zapytał, czy wszystkie niezrealizowane w bieżącym roku
inwestycje zostaną przesunięte na rok 2018? 

Burmistrz poinformował, że zadania strategiczne i mocno zawansowane planuje
przesunąć  na  kolejny  rok.  Zaznaczył,  że  Zabłudów  nie  jest  gminą,  którą  stać  na
realizację dużej ilości zadań. 

Radna Teresa Teofilewicz stwierdziła, że trudno jest zrealizować budżet, gdy na
każdej sesji są do niego dodawane przez radnych nowe zadania.

Radny Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  że  pierwotny budżet  na 2017 rok
został rozbudowany przez burmistrza.

Burmistrz  poinformował,  że  na  kolejną  sesje,   przygotuje  informację   o  tym,
które inwestycje są jego autorstwa. 

W  związku  z  zakończeniem  dyskusji,  prowadzący  obrady  przeprowadził
głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  informacji  z  przebiegu  wykonania  budżetu   gminy
Zabłudów za I półrocze 2017 roku.
Informację przyjęto w wyniku głosowania: 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.

W kolejnym punkcie obrad Rada rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy Zabłudów na 2017 rok.

Projekt  omówiła  skarbnik  gminy.  Pani  Jolanta  Iwaniuk  poinformowała,  że  w
uchwale będzie konieczna korekta wydatków niewygasających o kwotę 350000 zł.

W trakcie dyskusji zostały zgłoszone wnioski o zmianę budżetu. 
Przewodniczący  Rady  przedstawił  wnioski  zgłoszone  przez  radnego  Pawła
Dobieckiego, które przedstawiały się następująco:

1. Usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego  zadań  z  poz.  9,  29,  39,  kwoty  52  740  zł  
z  zadania  z  poz.  38  oraz  usunięcie  z  nazwy  zadania  z  poz.  20  treści  „i  ulicę
Dembińską w Zabłudowie” i zdjęcie z tego zadania kwoty 65 589 zł i za powstałą w
ten sposób kwotę 887 809 zł ujęcie zadań:
 Budowa  nawierzchni  emulsyjnej  drogi  gminnej  nr  106866B  na  odcinku  Kol.

Zabłudów – Ostrówki – Dawidowicze za kwotę 500 tys. zł. 
 dodanie  kwoty  100  tys.  zł  do  zadania  z  poz.  10  budowa  nawierzchni  drogi

gminnej Białostoczek – Halickie. 
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Krynickie – Nowosady za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Bobrowa – droga krajowa nr 66 za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  na  budowę  chodnika  przy  ulicy  Muchowieckiej  

w Zabłudowie za kwotę 30 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany – Protasy za kwotę 30 tys. zł. 
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 75 tys. zł.
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 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  drogi

gminnej  Folwarki  Tylwickie  –  droga  powiatowa  nr   1440  B
(Michałowo–Zabłudów) za kwotę 30 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  odcinka

najdłuższej  publicznej  drogi  gminnej  w  standardzie  emulsji  Rafałówka  –
Zacisze za kwotę 22 809 tys. zł. 

2. Usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego  zadań  z  poz.  9,  29,  39,  kwoty  52  740  zł  
z  zadania  z  poz.  38  oraz  usunięcie  z  nazwy  zadania  z  poz.  20  treści  „i  ulicę
Dembińską w Zabłudowie” i zdjęcie z tego zadania kwoty 65 589 zł i za powstałą w
ten sposób kwotę 887 809 zł ujęcie zadań:

 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  
na pozostałym odcinku za kwotę 400 tys. zł.

 dodanie  kwoty  150  tys.  zł  do  zadania  z  poz.  10  budowa  nawierzchni  drogi

gminnej Białostoczek – Halickie. 
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Bobrowa – droga krajowa nr 66 za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  na  budowę  chodnika  przy  ulicy  Muchawieckiej  

w Zabłudowie za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany – Protasy za kwotę 50 tys. zł. 
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 75 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  drogi

gminnej  Folwarki  Tylwickie  –  droga  powiatowa  nr   1440  B
(Michałowo–Zabłudów) za kwotę 40 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  drogi

gminnej Dobrzyniówka-Dobrzyniówka Kol. za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  odcinka

najdłuższej publicznej drogi gminnej w standardzie emulsji Rafałówka – Zacisze
za kwotę 22 809 tys. zł

3. Usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego  zadań  z  poz.  9,  29,  39,  kwoty  52  740  zł  
z zadania z poz. 38 i za powstałą w ten sposób kwotę 822 220 zł ujęcie zadań:

 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  
na pozostałym odcinku za kwotę 400 tys. zł.

 dodanie  kwoty  100  tys.  zł  do  zadania  z  poz.  10  budowa  nawierzchni  drogi

gminnej Białostoczek – Halickie. 
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Bobrowa – droga krajowa nr 66 za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  na  budowę  chodnika  przy  ulicy  Muchawieckiej  

w Zabłudowie za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany – Sobolewo za kwotę 50 tys. zł. 
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 75 tys. zł.
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 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  drogi

gminnej Dobrzyniówka-Dobrzyniówka Kol. za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej  Folwarki  Wielkie  –  Folwarki  Wielkie  Kolonia  –  Folwarki  Małe
Kolonia  za kwotę 30 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  odcinka

najdłuższej publicznej drogi gminnej w standardzie emulsji Rafałówka – Zacisze
za kwotę 17 220 tys. zł. 

4. Usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego  zadań  z  poz.  9,  29,  39,  kwoty  52 740  zł  z
zadania z poz. 38 i za powstałą w ten sposób kwotę 822 220 zł ujęcie zadań:
 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  na
pozostałym odcinku za kwotę 400 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  w

standardzie emulsji Bobrowa – droga krajowa nr 66 za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  w

standardzie emulsji Krynickie – Nowosady za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie  dokumentacji  na  budowę  chodnika  przy  ulicy  Muchowieckiej  w

Zabłudowie za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  w

standardzie emulsji Kuriany – Sobolewo za kwotę 50 tys. zł. 
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 75 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej Dobrzyniówka – Dobrzyniówka Kol.  – Zacisze – Słomianka za
kwotę 50 tys. zł. 

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej Folwarki Wielkie – Folwarki Wielkie Kolonia – Folwarki Małe
Kolonia  za kwotę 47 220 tys. zł. 

5. Usunięcie  z  wykazu inwestycyjnego zadań z  poz.  9,  29,  38  i  39 oraz  usunięcie z
nazwy zadania z poz. 20 treści „i ulicę Dembińską w Zabłudowie” i zdjęcie z tego
zadania kwoty 65 589 zł i za powstałą w ten sposób kwotę 887 809 zł ujęcie zadań:
 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  na
pozostałym odcinku za kwotę 300 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 300 tys. zł
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  w

standardzie emulsji Kuriany-Sobolewo za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie dokumentacji  projektowo-kosztorysowej na budowę chodnika przy

ulicy Muchowieckiej w Zabłudowie za kwotę 50 tys. zł.
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  drogi

gminnej  Folwarki  Tylwickie  –  droga  powiatowa  nr   1440  B
(Michałowo–Zabłudów) za kwotę 50 tys. zł.
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 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej Folwarki Wielkie – Folwarki Wielkie Kolonia – Folwarki Małe
Kolonia  za kwotę 47 220 tys. zł. 

6. Usunięcie  z  wykazu  inwestycyjnego  zadań  z  poz.  9,  29  i  39  kwoty  52 740  zł  z
zadania z poz. 38 i za powstałą w ten sposób kwotę 822 220 zł ujęcie zadań:
 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  na
pozostałym odcinku za kwotę 300 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 300 tys. zł
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany-Sobolewo za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie dokumentacji  projektowo-kosztorysowej na budowę chodnika przy

ulicy Muchowieckiej w Zabłudowie za kwotę 50 tys. zł.
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej  Dobrzyniówka  –  Dobrzyniówka  Kol.  –  Zacisze  –  Słomianka  
za kwotę 50 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej Folwarki Wielkie – Folwarki Wielkie Kolonia – Folwarki Małe
Kolonia  za kwotę 22 220 tys. zł. 

7. Usunięcie  z  wykazu inwestycyjnego zadań  z  poz.  9,  29 i  39 i  za  powstałą  w ten
sposób kwotę 769 480 zł ujęcie zadań:
 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  
na pozostałym odcinku za kwotę 300 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 200 tys. zł
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej  Dobrzyniówka  –  Dobrzyniówka  Kol.  –  Zacisze  –  Słomianka  
za kwotę 50 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  budowę  sieci

wodociągowej Folwarki Wielkie – Folwarki Wielkie Kolonia – Folwarki Małe
Kolonia   za  kwotę  50  tys.  zł.  Wykonanie  dokumentacji
projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  ulicy  wiejskiej  w  Folwarkach
Tylwickich  
za kwotę 50 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  odcinka

najdłuższej  publicznej  drogi  gminnej  w  standardzie  emulsji  Rafałówka  –
Zacisze za kwotę 50 tys. zł.

 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany – Protasy za kwotę 50 tys. zł. 
8. Usunięcie z wykazu inwestycyjnego zadań z poz. 9 i 29 i za powstałą w ten sposób

kwotę 710 130 zł ujęcie zadań:
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 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  
na pozostałym odcinku za kwotę 300 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 200 tys. zł
 Wykonanie  dokumentacji  wraz  z  budową chodnika  przy  ulicy  Muchowieckiej  

w Zabłudowie za kwotę 40 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Kuriany – Sobolewo za kwotę 40 tys. zł. 
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  ulicy

wiejskiej w Folwarkach Tylwickich za kwotę 50 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  odcinka

najdłuższej publicznej drogi gminnej w standardzie emulsji Rafałówka – Zacisze
za kwotę 30 150 tys. zł. 

9. Usunięcie z wykazu inwestycyjnego zadań z poz. 9 i 29 i za powstałą w ten sposób
kwotę 710 130 zł ujęcie zadań:

 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  na
pozostałym odcinku 300 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 200 tys. zł
 dodanie do zadania z poz. 14 kwoty 50 130 tys. zł.
 Wykonanie dokumentacji  projektowo-kosztorysowej ciągu pieszo-rowerowego z

Zabłudowa  do  cmentarza  rzymskokatolickiego  w  Kucharówce  wzdłuż  drogi
krajowej nr 19 za kwotę 40 tys. zł

 Zakup gruntów pod parking przy  cmentarzu  rzymskokatolickim w Kucharówce

100 zł tys. zł. 
10. Usunięcie z wykazu inwestycyjnego zadań z poz. 9 i 29 i za powstałą w ten sposób

kwotę 710 130 zł ujęcie zadań:
 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 510 130 tys. zł
 Opracowanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowych  sieci

wodociągowych:
 Zajezierce - Tatarowce za kwotę 50 tys. zł
 Dobrzyniówka – Dobrzyniówka Kolonia – Zacisze  – Słomianka w kwocie 50

tys. zł
 Kamionka – Kolonia Kamionka w kwocie 50 tys. zł
 Folwarki  Wielkie  –  Folwarki  Małe  Kolonia  –  Folwarki  Wielkie  Kolonia  

w kwocie 50 tys. zł 
11. Usunięcie  z  wykazu inwestycyjnego zadania z  poz.  9  i  za  powstałą  w ten  sposób

kwotę 460 130 zł ujęcie zadań:
 Przebudowa  drogi  gminnej  Zwierki  –  Zagruszany  w  standardzie  betonu

asfaltowego  na  odcinku  Zwierki  –  Ritbet  oraz  w  standardzie  emulsji  na
pozostałym odcinku 200 tys. zł.

 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 200 tys. zł
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 Wykonanie dokumentacji wraz z budową chodnika przy ulicy Muchowieckiej  

w Zabłudowie za kwotę 30 tys. zł.
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  na  przebudowę  ulicy

wiejskiej w Folwarkach Tylwickich za kwotę 30 130 tys. zł. 
12. Usunięcie  z  wykazu inwestycyjnego zadania z  poz.  9  i  za  powstałą  w ten  sposób

kwotę 460 130 zł ujęcie zadań:
 Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej ciągu pieszo-rowerowego  

z  Zabłudowa do  cmentarza  rzymskokatolickiego  w Kucharówce wzdłuż  drogi
krajowej nr 19 za kwotę 160 130 zł

 Zakup gruntów pod parking przy cmentarzu rzymskokatolickim w Kucharówce

300 zł tys. zł 
13. Usunięcie  z  wykazu inwestycyjnego zadania z  poz.  9  i  za  powstałą  w ten  sposób

kwotę  460 130  zł  ujęcie  zadania  pn.  Wykonanie  dokumentacji
projektowo-kosztorysowej wraz z realizacją ciągu pieszo-rowerowego z Zabłudowa
do cmentarza rzymskokatolickiego w Kucharówce wzdłuż drogi krajowej nr 19. 

14. Usunięcie z wykazu inwestycyjnego zadania z poz. 29 i za powstałą w ten sposób
kwotę 250 tys. zł ujęcie zadań:
 Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa za kwotę 100 tys. zł
 Opracowanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowych  sieci

wodociągowych:
 Zajezierce - Tatarowce za kwotę 50 tys. zł
 Dobrzyniówka  –  Dobrzyniówka  Kolonia  –  Zacisze  –  Słomianka  w  kwocie  

50 tys. zł
 Folwarki  Wielkie  –  Folwarki  Małe  Kolonia  –  Folwarki  Wielkie  Kolonia   

w kwocie 50 tys. zł 
15. Usunięcie  z  poz.  38  kwoty  52  740  zł  i  za  powstała  w  ten  sposób  kwotę  ujęcie

zadania  pod  nazwą  Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  budowy
chodnika we wsi Protasy. 

16. Usunięcie z poz. 38 kwoty 52 740 zł i dodanie jej do zadania nr 14 zmieniając jego
nazwę na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej wraz z przebudową
drogi  Kamionka  –  Protasy  do  szer.  6  m  w  standardzie  betonu  asfaltowego  oraz
obustronnymi chodnikami i kanalizacją deszczową przez wieś Kamionka.

17. Usunięcie  z  poz.  38  kwoty  52  740  zł  i  za  powstała  w  ten  sposób  kwotę  ujęcie
zadania  pod  nazwą  Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  ciągu
pieszo-rowerowego z Zabłudowa do cmentarza rzymskokatolickiego w Kucharówce
wzdłuż drogi krajowej nr 19. 

18. Usunięcie  z  poz.  38  kwoty  52  740  zł  i  za  powstała  w  ten  sposób  kwotę  ujęcie
zadania  pod  nazwą  Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej
przebudowy drogi w standardzie emulsji Krynickie – Nowosady.

19. Usunięcie z wykazu inwestycyjnego zadania z poz. 29 i za powstałą w ten sposób
kwotę  250  tys.  zł  ujęcie  zadania  pn.  Budowa  sieci  wodociągowej  Zajezierce  –
Bobrowa.

20. Usunięcie z poz. 38 kwoty 52 740 zł  oraz zadania z poz. 39 i za powstałą w ten
sposób kwotę 112 050 zł ujęcie zadań pn.:
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 Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy chodnika we wsi

Protasy za kwotę 20 tys. zł.
 Budowa oświetlenia Kamionka – Kol. Kamionka 30 tys. zł
 Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy  drogi  

w standardzie emulsji Krynickie – Nowosady za kwotę 50 tys. zł. 
 Wykonanie dokumentacji wraz z budową chodnika przy ulicy Muchawieckiej 

w Zabłudowie za kwotę 12 050 zł.

Radny  Adam  Regucki  wniósł  o  przesunięcie  środków  z  poz.  Nr  16  załącznika
inwestycyjnego  na bieżące utrzymanie dróg i naprawę z te środki  dróg w Folwarkach
Małych. Po wyjaśnieniach skarbnika i burmistrza, radny wycofał wniosek.

Radny Jan Borowski  zgłosił  wniosek o przeniesienie z  poz.  Nr 2 (ul.  Manteuffla)
załącznika inwestycyjnego kwoty 150000 zł na bieżące utrzymanie dróg  i dokończenie
odcinka drogi Krynickie – Klewinowo.

Przewodniczący Rady złożył wniosek o pozostawienie w załączniku inwestycyjnym
pozycji nr 9, 39, 29, 38 bez zmian.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski:

1) wniosek radnego  Jana  Borowskiego  został  odrzucony w wyniku głosowania:  2
głosy ”za”, 11 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”.

2) Odnośnie  pozostałych  wniosków  złożonych  do  projektu  uchwały  w  sprawie
zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2017 rok, prowadzący obrady oznajmił, że
jego wniosek jest wnioskiem najdalej idącym i będzie głosowany jako pierwszy. 

Wniosek radnego Macieja Roguckiego został przyjęty w wyniku głosowania: 12
głosów „za” 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”. Przeciw głosował radny
Paweł Dobiecki.
Przyjęcie  powyższego  wniosku  wykluczyło  konieczność  głosowania  w sprawie
pozostałych wniosków.
Uchwala nr XXVIII/246/2017 została  podjęta w wyniku głosowania 14 głosów

„za”, 1 „przeciw”. Przeciw głosował radny Paweł Dobiecki.

Rada  w  wyniku  głosowania  13  głosów  „za”,  1  głos  „wstrzymujący”  podjęła
uchwałę  Nr  XXVIII/247/2017  w sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozy  finansowej.
Pozytywna opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Kontynuując  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  dotyczący  trybu  i  sposobu
umarzania  zaległości   z  tytułu  należności  cywilno  –  prawnych.  Projekt  omówiła
skarbnik gminy.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/248/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania:  12  głosów

„za”, 1 głos „wstrzymujący”.
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 Burmistrz  Adam  Tomanek  uzasadnił  potrzebę  podjęcia  uchwały  w  sprawie
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub
szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej działających na terenie
Gminy Zabłudów.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.
W  trakcie  dyskusji  radny  Mikołaj  Kuna  zgłosił  wniosek  o  zwiększenie

ekwiwalentu  za  udział  w  szkoleniu  pożarniczym  do  13  zł/godz.  Radny  wyraził
przekonanie, że niskie stawki ekwiwalentu nie będą zachęcały strażaków ochotników do
szkoleń.
Wniosek  został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  4  głosy  „za”,  1  głos
„przeciw”,  7 głosów „wstrzymujących”.

Rada  uchwałę  nr  XXVIII/249/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania:  12  głosów
„za”, 1 głos „wstrzymujący.

Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Rewitalizacji  przedstawił
Burmistrz.  Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  i
Finansów.

Radny Paweł Dobiecki wyraził wątpliwość, czy gmina w okresie do 2023 roku
będzie miała środki na zrealizowanie wszystkich zadań wymienionych w Programie? 

Inspektor  Julita  Wiewiórka  poinformowała,  że  w  programie  wpisano  różne
zadania  i  nie  wiadomo,  które  z  nich  będą  objęte  dofinansowaniem,  ponieważ  nie  są
jeszcze ogłoszone programy i konkursy.

Burmistrz w nawiązaniu do powyższej wypowiedzi dodał, że ujęcie określonego
zadania w Programie, nie oznacza, że gmina musi go realizować. Dokument powstał w
drodze konsultacji społecznych, stąd tak duża liczna różnych zadań. Realizując program
będziemy spoglądać przez pryzmat potrzeb i możliwości finansowych.

Radny  Maciej  Rogucki  zapytał,  czy  infrastruktura  wodociągowa  może  być
dofinansowana w ramach Programu?

Burmistrz  wyjaśnił,  że  obecnie  nikt  nie  daje  jasnej  odpowiedzi  na  to  pytanie.
Jeżeli  Urząd  Marszałkowski  wniesie  uwagi  do  projektu  i  każe  nam  niektóre  zapisy
wykreślić, to będziemy musieli Program zmienić.

Pan  Konrad  Czemko wyjaśnił,  że  Program Rewitalizacji  wskazuje  też  na  inne
aspekty, które mogą wpłynąć na poprawę życia mieszkańców, a które nie są zadaniami
inwestycyjnymi, które uzyskają dofinansowanie w ramach Programu Rewitalizacji.

Radny Paweł Dobiecki zapytał,  czy kolejne zmiany uchwały będą poprzedzane
konsultacjami.

Pan Konrad Czemko potwierdził przypuszczenia radnego.
Uchwała nr XXVIII/245/2017 została przez Rade podjęta w wyniku głosowania

12 głosów „za”.

Kontynuując  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany  uchwały  w
sprawie stawek opłat  za zajęcie pasa drogowego;,  mający na celu ustalenie stawki za
zajęcie  pasa  drogowego  na  potrzeby  infrastruktury  telekomunikacyjnej  w  ramach
ostatniej mili.

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Planowania i Finansów.
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Rada  uchwałe  nr  XXVIII/250/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  11  głosów
„za”.

Projekt uchwały dotyczący rozpatrzenia wniosku sołectwa Kamionka w sprawie
zadań  uchwalonych  do  funduszu  sołeckiego  na  2018  rok  omówiła  inspektor  Joanna
Jakoniuk.

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Planowania i Finansów.
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/251/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  12  głosów

„za”.

Inspektor Piotr Krysiuk przedstawił Radzie projekt uchwały  w sprawie wstępnej
lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Zabłudów.
Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Gospodarcza.

Sołtys wsi Zagruszany apelowała o przeniesienie przystanku w jej  miejscowości
w bardziej bezpieczne i widoczne miejsce..

Pan  Piotr  Krysiuk  poinformował,  że  przedstawi  propozycje  sołtysa  Komisji
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.

Rada  uchwałę  nr  XXVIII/252/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  11  głosów
„za”.

Kontynuując  Rada  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia
przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina
Zabłudów  udostępnionych  dla  operatorów  i  przewoźników  oraz  zasad  i  warunków
korzystania z tych obiektów

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Gospodarcza.
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/253/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  11  głosów

„za”.

Projekt uchwały dotyczący zaliczenie dróg do kategorii dróg gminnych omówił
kierownik referatu Gospodarki Komunalnej – pan Lech Krzymiński.

Referujący  w  trakcie  swojej  wypowiedzi  rozwiał  obawy  radnego  Pawła
Dobieckiego dotyczące braku możliwości budowy wodociągu w pasie drogi gminnej w
Zajeziercach.

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Gospodarcza.
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/254/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  12  głosów

„za”.

W kolejnym punkcie  obrad  Rada  wprowadziła  zmiany  w wykazie  inkasentów
podatku  rolnego,  leśnego  i  od  nieruchomości.  Zmiana  była  podyktowana  wyborem
nowego sołtysa we wsi Rafałówka.

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Planowania i Finansów.
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/255/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  12  głosów

„za”.
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 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej uzasadnił potrzebę podjęcia
uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Zabłudów.

Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty..
Rada  uchwałę  nr  XXVIII/256/2017  podjęła  w  wyniku  głosowania  12  głosów

„za”.

Projekty  uchwał  dotyczące  wyrażenia  zgody  na  przedłużenie  umów dzierżawy
przedstawił zastępca burmistrza 

Pozytywną opinię do projektów wydała Komisja Gospodarcza.
Rada podjęła uchwały w wyniku głosowania:

 uchwałę nr XXVIII/257/2017 - 11 głosów „za”,

 uchwałę nr XXVIII/258/2017 - 11 głosów „za”.

W  kolejnym  punkcie  obrad  Rada  zapoznała  się  z  wynikami  posiedzenia
wyjazdowego  Komisji  Gospodarczej.  Komisja  oceniła  stan  bazy  sportowej  i
rekreacyjnej  w niektórych sołectwach na terenie Gminy Zabłudów. Komisja wystąpiła
do Rady z wnioskiem o realizacje jej ustaleń przez burmistrza.

Przewodnicząca  komisji  Kultury  ,  Zdrowia  i  Oświaty  poinformowała,  że  jej
Komisja  także  wskazała  na  identyczne  potrzeby  w  zakresie  poprawy  warunków  na
wskazanych we wniosku  obiektach  sportowych i  rekreacyjnych.  Członkowie  Komisji
Kultury, Zdrowia i Oświaty przychylili się do wniosku Komisji Gospodarczej.

Wniosek został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 11 głosów „za”.

Interpelacje i zapytania radnych
Przewodniczący  Rady  przedstawił  interpelację  radnego  Pawła  Dobieckiego

dotyczącą  wyjaśnienia  tematu  podjęcia  uchwały  w sprawie  zmian  w budżecie  gminy
Zabłudów  na  2017  rok,  a  mianowicie,  czy  postawiony  przez  radnego  Cezarego
Lulewicza i dopuszczony do głosowania przez przewodniczącego Rady wniosek mógł
być zgodnie z prawem głosowany przez Radę?

Sekretarz  gminy  odczytała  odpowiedź  na  powyższą  interpelację.  Odpowiedzi
udzieliła radca Prawny Ewa Stachowicz. 

W trakcie  dyskusji  Sekretarz gminy Monika Hankowska oraz inspektor Joanna
Jakoniuk  odpowiedziały  na  wątpliwości  radnego  Pawła  Dobieckiego  dotyczące
wniosku,  o  którym  mowa,  a  mianowicie,  czy  jest  on  wnioskiem  formalnym,  czy
merytorycznym? W ramach wyjaśnienia radny został  poinformowany,  iż  wniosek był
wnioskiem merytorycznym, gdyż dotyczył sedna rozpatrywanej w danym punkcie obrad
sprawy – zmian w budżecie.

Zapytania do burmistrza zgłaszali:
Radny Paweł Dobiecki: czy wykonawca drogi na Kolonii Zabłudów naprawi ją 

w ramach gwarancji?
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Odpowiedzi  na  powyższe  pytanie  udzielił  kierownik  Referatu  Gospodarki
Komunalnej  –  Lech  Krzymiński,  który  poinformował,  że  w  tej  sprawie  odbyło  się
spotkanie  wykonawcy  i  projektanta  z  przedstawicielem  gminy  Zabłudów.  Ustalono,
 że projektant zaprojektuje rozwiązanie problemu w miejscach objętych uszkodzeniami.

Burmistrz  –  nawiązując  do  wypowiedzi  pana  Krzymińskiego  –  nadmienił,  
iż  w  ramach  gwarancji  można  wzywać  wykonawcę  do  napraw  w  miejscach,  gdzie
nastąpiły  szkody.  Poinformował,  że  rozważane  jest  rozwiązanie  polegające  
na  zaprojektowaniu  kompleksowego  zabezpieczenia  drogi  przed  powstawaniem
ubytków w jej nawietrzni.

Radny  Krzysztof  Rusiłowicz  zwrócił  uwagę  na  zapadające  się  zjazdy  przy
drodze powiatowej prowadzącej na Michałowo.

Radna  Teresa  Teofilewicz  poinformowała,  że  na  skutek  niewłaściwego
oznakowania samochody ciężarowe  planujące podróż w kierunku Bielska Podlaskiego
skręcają  na  Hajnówkę,  po  czym  zawracają  się  na  zjeździe  do  wsi  Ochremowicze
niszcząc drogę w tej miejscowości.

Pan  Lech  Krzymiński  odpowiedział,  iż  problem  został  już  zgłoszony  do
GDDKiA  w  Białymstoku.  Dodał,  że  w  Ochremowiczach  zostanie  ustawiony  znak
zakazu wjazdu pojazdów o wysokim tonażu.

Radny Jan Borowski pytał o możliwość wykonania 200 mb nawierzchni drogi  
w kierunku Klewinowa.

Burmistrz zgodził  się, że rozpoczętą inwestycję należy kontynuować nadmienił
jednak,  że na dzień sesji  nie wiadomo jakie  będzie dofinansowanie na wykonany już
odcinek. Gmina złożyła wniosek i czeka na decyzję Urzędu Marszałkowskiego.

Radny Mariusz Turczewski zwrócił  się z pytaniem o to, czy gmina przewiduje
jakiekolwiek  działania  na  drodze  Dobrzyniówka  –  Kolonia  Dobrzyniówka?  Radny
stwierdził,  że  jest  to  jedna z  najgorszych dróg w gminie. Sołectwo Dobrzyniówka na
remont tej  drogi  przeznaczyło środki  z funduszu sołeckiego. Pan Mariusz Turczewski
poinformował,  że  dzieci  mieszkające  przy  tej  drodze  dowożone  są  do  szkoły
ciągnikami, ponadto na drodze tej ugrzązł samochód policyjny.

Burmistrz  poinformował,  że  możliwa  jest  doraźna  naprawa  drogi  w  kierunku
Kolonii Dobrzyniówka, przeprowadzona w ramach bieżącego utrzymania dróg. Nie ma
możliwości finansowej całościowej naprawy tej drogi.

Radny Krzysztof Rusiłowicz pytał, czy ze strony burmistrza jest zainteresowanie
projektem pn. „Mały Klub”?

Burmistrz  potwierdził  swoje zainteresowanie projektem, aczkolwiek przyznał,  
że  rozważa  możliwości  finansowe udziału  w programie.  Poinformował ponadto,  że  
w tej sprawie rozmawiał z dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy.

W nawiązaniu do wypowiedzi burmistrza, przewodniczący Rady zwrócił uwagę
na  zadania,  które  mogą  być  dofinansowane  w  największym  stopniu  i  wyraził
przekonanie, że należy rozważyć hierarchię projektów wg procentu dofinansowania. 

Radny  Adam  Regucki  pytał  o  podejście  burmistrza  do  realizacji  zadania  
w  ramach  funduszu  sołeckiego,  które  nie  zostało  zrealizowane  w  roku  poprzednim?
Ponadto radny wnioskował o  to aby niewykorzystane środki, przeznaczone  w budżecie
na  projekt  drogi  do  Żedni  przesunąć  na  bieżące  utrzymanie  dróg   i  poprawić
przejezdność na tej drodze.
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Burmistrz  poinformował,  że  obecnie  prowadzone  są  działania  zmierzające  do
przygotowania dokumentacji na budowę drogi do Żedni. Spotkanie z Nadleśniczym w
tej sprawie odbyło się w przeddzień sesji.

Radny  Paweł  Dobiecki  pytał  o  powody  częstych  napraw  dróg  
w  miejscowościach:  Kuriany  (15  napraw),  Halickie,  Folwarki.  Dodał,  że  podobna
sytuacja miała miejsce w 2015 roku.

Pan  Lech  Krzymiński  wyjaśnił,  że  w  skutek  niesprzyjających  warunków
atmosferycznych w tym ulewnych deszczy zostało zniszczonych wiele odcinków dróg
m.in. Kuriany – Sobolewo, Kuriany – Protas, Białystok – Halickie. Sytuacja wymagała
większych nakładów na odbudowę zniszczonych dróg.

Wolne wnioski
Radny  Paweł  Dobiecki  zwrócił  się  do  przewodniczącego  Rady  z  wnioskiem  

o  umieszczenie  punktów  w  porządku  obrad  „Interpelacje  i  zapytania  radnych”  oraz
„Wolne wnioski”, tuż po sprawozdaniu burmistrza z jego działalności. Wyjaśnił, że na
początku obrad  na sali jest więcej sołtysów, którzy mogliby zabrać głos.

Radna Teresa Teofilewicz stwierdziła, że poparłaby wniosek radnego, gdyby nie
czcza gadanina. Dodała, że wnioski i zapytania powinny być krótkie i zwięzłe.

Przewodniczący Rady  stwierdził,  że  Rada  wielokrotnie  odrzuciła  ten  pomysł,  
w związku z czym punkty, o których mowa są nadal umieszczane na końcu obrad.

Radny Paweł Dobiecki wyraził przekonanie, że gdyby wnioskowane przez niego
zmiany były uwzględnione w proponowanym przez przewodniczącego porządku obrad,
to  radni  nie byliby skorzy do przerzucania ich na koniec posiedzenia.  Ponadto  radny
zgłosił wniosek o naprawę drogi Płoskie Henrykowo, która jego zdaniem jest w stanie
tragicznym. 

Pan  Paweł  Dobiecki  zwrócił  się  z  pytaniem  do  przewodniczącego  Komisji
Rewizyjnej  o  termin  sporządzenia  protokołu  z  kontroli  wydatkowania  środków
budżetowych na działalność OSP w gminie Zabłudów?

Wiceprzewodniczący Komisji  Rewizyjnej  –  Wiesław Czajkowski  wyjaśnił,  iż  
w celu uzyskania wyjaśnień, Komisja kilkukrotnie występowała z pisemnymi prośbami
do  burmistrza  oraz  radcy  prawnego,  co  wpłynęło  na  przeciągnięcie  się  w  czasie
ostatecznego zamknięcia protokołu wraz z wnioskami pokontrolnymi.

Mieszkaniec  Zabłudowa  –  pan  Michał  Korzeniecki  apelował  o  wykonanie
nawierzchni emulsyjnej ul. Manteuffla w Zabłudowie.

Burmistrz poinformował, że drugi przetarg na przebudowę ul. Manteuflla został
unieważniony  z  powodu  zbyt  wysokich  wydatków  na  dokumentację  zaoferowanych
przez  potencjalnego  wykonawcę.  Koszt  dokumentacji  przewyższał  koszt  wykonania.
Zaakceptowanie takiej oferty wskazywałoby na niegospodarność burmistrza.

Sołtys wsi Koźliki – Ala Kamieńska poinformowała, że po wichurach, od dwóch
dni w Koźlikach nie ma światła. Ponadto zgłosiła fakt nieprawidłowego równania dróg
przez  wykonawców,  którzy  po  obu  stronach  żwirówek  tworzą  tzw.  niecki  
o wzniesionych poboczach, przez co wody opadowe nie mogą odpłynąć do rowów.

Radny  Mariusz  Turczewski  prosił  o  dodatkowy  mikrofon  dla  radnego
Dobieckiego oraz podklejenie nóżek od krzeseł filcem.
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Zamknięcie obrad
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich

zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.
Protokolant: Joanna Jakoniuk
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